
 آرمان ملی: رئیس فدراسیون فوتبال و سرمربی تیم ملی 
کشورمان انتقاداتی در مورد عدم میزبانی از تیم ملی داشتند 

کنش مسئولان ورزش خراسان رضوی همراه شد.  که با وا
   صحبت تاج

29 مرداد بود که رئیس فدراسیون فوتبال دلایل برگزار نشدن 
بازی تیم ملی در مشهد را توضیح داد. مهدی تاج با اشاره به 
نامه نگاری با آستان قدس رضوی گفت: می خواستیم تیم ملی 
در ورزشگاه امام رضا )ع( مشهد برگزار کند، اما با توجه به اینکه 
مسابقه یک روز بعد از شهادت امام رضا )ع(است شهر مشهد 
شلوغ بود و جمعیت زیادی در آن حضور خواهند داشت و 
به همین دلیل تصمیم گرفته شد ذوب آهن به مشهد برود 
تا ورزشگاه فولادشهر برای میزبانی تیم ملی آماده شود و اما 
آستان قدس گفته چقدر پول بدهند تا در آن ورزشگاه مسابقه 
برگزار شود در حالیکه باید نگاه ملی باشد ذوب آهن برای کمک 
به تیم ملی حاضر شده به شهر مشهد برود و شاید یک بازی 
دیگر هم ذوب آهن در مشهد برگزار کند یا سپاهان هم مجبور 
شود به آنجا برود. یک روز بعد مهدی تاج در گفت وگویی عنوان 
کرد: به ذوب آهن اعلام کردیم که در این ورزشگاه بازی نکند 
و آماده بازی تیم ملی شود. امروز شنیدم که آستان قدس به 
کنید.  گفته مقدار مشخصی پول بدهید و بازی  ذوب آهن 
رئیس فدراسیون فوتبال یادآور شد: پول مهم نیست، ما باید 
همه موضوع منافع تیم ملی را طوری ببینیم که آستان قدس 
موافقت کند چون ذوب آهن یا سپاهان باید یک بازی دیگر هم 
در مشهد برگزار کنند. باید همکاری کنند تا در این ورزشگاه ها 
که با پول همین کشور ساخته شده، بازی برگزار شود. به نظرم 
اتفاق خوبی است ولی به من رقمی گفتند که اصلا برای خودم 

عجیب بود. 
   انتقاد قلعه نویی

امیر قلعه نویی سرمربی تیم ملی فوتبال ایران در گفت وگو 
با برنامه ۴۴2 از رادیو جوان درباره شرایط آمادگی تیم ملی 

مسئله  به  جام جهانی،  مقدماتی  مسابقات  آستانه  در 
فولادشهر  ورزشگاه  در  مسابقه  این  برگزاری 

کرد و در ابتدا اظهار داشت:  صحبت 
این حرف هایی که من می زنم شاید 
از  من  کند.  ناراحت  را  خیلی ها 
مسئولین فوتبالی اصفهآنکه 2- ۳ 
روزی پیش آنها بودم، تشکر می کنم. 

سپاهان،  از  استان  مسئولین 
ذوب آهن، مدیر تربیت بدنی، 
کت و هتل چهار باغ  آقای سا
همگی به خط شده اند. یک 
استان  مسئولان  از  هم  گله 
چون  دارم،  رضوی  خراسان 

من راغب بودم بازی ما در مشهد 

برگزار شود، اما خیلی ساده گفتند نه خیلی ساده به تیم ملی 
مملکت جواب نه دادند. او ادامه داد: باید این را از استاندار 
و مسئولان این استان بپرسید. تیم ملی کشورتان قرار است 
در شهرتان بازی کند. دکتر کوهی ستادی را بسیج کرده که 
فولادشهر را آماده کند و واقعا جای تشکر دارد که حاضر شدند 
خودشان به مشهد بروند و بازی میزبانی خودشان را در شهر 
دیگری برگزار کنند. کاش همه به فکر تیم ملی کشورشان 
کید کرد: ما یک استادیوم خوب  باشد. قلعه نویی در ادامه تا
مانند استادیوم امام رضا )ع( را داریم و برای تیم ملی مملکت 
جا ندارد. شاید بعداً جوابیه بدهند، اما انشاا... دیگر این 
اتفاقات نیفتد. سرمربی تیم ملی فوتبال ایران خاطرنشان 
کرد: قطری ها با تمام امکانات در خدمت تیم ملی کشورشان 
هستند و من که وارد دهه پنجم زندگی ام شدم برای من 
عجیب است. آنها خیلی زود به ما نه گفتند. آقای تاج با 
که  کردند، اما باز هم باید تنها بگویند  مسئولان صحبت 
چرا تیم ملی مملکت را قبول ندارد. مشکلات هر چقدر هم 
باشد، فوتبال است. او ادامه داد: به قول آقای اینفانتینو در 
اجلاس فیفا، فوتبال از سیاست جدا است و قشنگی های 
خودش را دارد. فوتبال لذت های خودش را دارد. خدا را گواه 
می گیرم. مسئولان اصفهانی ما شاید راضی نباشند، اما همه 
، یک ستاد تشکیل دادند تا  آنها از لحظه ورود ما به این شهر
تیم ملی در ورزشگاه فولادشهر بازی کند. ۳ روز همگی با هم 
، نقش جهان و زمین  گشتیم. فولادشهر
آرارات را دیدیم. الان یک تیم 
با آقایان رفعتی و دهقانی به 
آنجا رفتند تا دیگر مشکلات 
قلعه نویی  کنند.  برطرف  را 
کید کرد: یک ایرانی اصیل  تا
چرا نباید دوست داشته باشد 

که تیم ملی کشورش در شهرش بازی کند؟ من از سازندگان 
گر یک بنای ورزشی متوسط  آن ورزشگاه تشکر می کنم و ا
هم ساخته شود، باید تشکر کرد. سوال من این است چرا در 
اختیار تیم ملی نگذاشتید؟ او افزود: هدف ما این بود اولین 
بازی خودمان را در مشهد و کنار امام رضا )ع( برگزار کنیم تا 

پابوسشان برویم ولی هیچکسی به ما توضیح نداد. 
   پاسخ 

مدیرکل ورزش و جوانان استان خراسان رضوی به ابهامات 
پیرامون عدم برگزاری دیدار پیش روی تیم ملی فوتبال ایران 
در ورزشگاه امام رضا )ع( مشهد پاسخ داد. علیرضا تاج فیروز 
در گفت وگو با تسنیم، درباره مخالفت با برگزاری دیدار تیم ملی 
فوتبال ایران مقابل قرقیزستان در ورزشگاه امام رضا )ع( 
، اوج رفت وآمد  مشهد مقدس اظهار داشت: دهه آخر صفر
زائران به مشهد محسوب می شود و بیشتر خیابان ها تا 
پایان این ماه شلوغ است. وی درباره انتقاد تاج، رئیس 
فدراسیون فوتبال از آستان قدس رضوی بابت درخواست 
مبلغ بالا به خاطر اجاره ورزشگاه امام رضا )ع( گفت: تاج 
آستان قدس  تربیت بدنی  کرده است. من در  کم لطفی 
رضوی فعالیت کرده ام و هزینه نگهداری مجموعه ای به این 
عظمت را می دانم. تربیت بدنی آستان قدس یک مجموعه 
خودگردان است و باید خودش هزینه های خودش را تأمین 
کند؛ نه اینکه از موقوفه ها هزینه کند. تاج فیروز با انتقاد از 
عوامل فدراسیون فوتبال اظهار داشت: چگونه تاج و سایر 
عواملی که در تیم ملی فعالیت می کنند، نمی گویند ما عِرق 
ملی داریم و حق الزحمه ای نمی گیریم؟ مگر عوامل فدراسیون 
فوتبال »فی سبیل ا...« کار می کنند؟ آنها حاضر نیستند از 
درآمد شخصی خودشان بگذرند و می گویند موقوفه از حق 
خودش بگذرد! وی ورزشگاه امام رضا )ع( را مجموعه ای 
پُرهزینه خواند و تصریح کرد: برای نگهداری زمین و سایر 
بخش های مجموعه باید هزینه شود. یک شرکت برای بازدید 
از سقف ورزشگاه امام رضا )ع( چند هزار یورو مطالبه کرده 
است. اطلاع دارم که نصف مبلغ اجاره ورزشگاه آزادی را از 
فدراسیون فوتبال مطالبه کرده اند. مدیرکل ورزش و جوانان 
استان خراسان رضوی درباره انتقاد سرمربی تیم ملی ایران 
از عدم برگزاری دیدار ایران - لبنان در مشهد گفت: مدیران 
خراسان رضوی از نحوه برگزاری دیدار ایران - لبنآنکه تماماً 
به عوامل فدراسیون برمی گردد، خاطره خوشی ندارند. چرا 
کسی یقه کسانی را که چنین تصمیماتی در گذشته گرفتند، 
نمی گیرند؟ آنها هیچ وقت بازخواست نشدند.. چه تضمینی 
وجود دارد که اتفاقات دیدار ایران - لبنان تکرار نشود. وی در 
مورد تمرین تیم »اتک انرژی« افغانستان در ورزشگاه امام 
رضا )ع( به تسنیم گفت: خبر کذبی منتشر کردند و نوشتند 
ج از کشور  ورزشگاه به صورت رایگان در اختیار تیمی خار

قرار گرفته است. زی امکان ندارد. 
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پاسخ مسئولین ورزش خراسان به انتقادات فدراسیون فوتبال 

تاجوهمکارانش»فیسبیلا...«کارمیکنند؟!

دلیل عدم بازگشت نیمار به  
بارسلونا با وجود تمایل لاپورتا 

با وجود آمادگی ستاره برزیلی تیم فوتبال 
الهلال عربستان برای بازگشت به بارسلونا در 
تابستان امسال، مخالفت یک نفر مانع از این 
اتفاق شد. یکی از اهداف اصلی باشگاه بارسلونا 
در بازار نقل و انتقالات تابستانی امسال، خرید 
، رافائل لیائو و  یک وینگر چپ بود. نیکو ویلیامز
لوئیس دیاس گزینه های اصلی بارسلونا بودند 
که قیمت بالای آنها تیم کاتالان را مجبور کرد به 
سراغ گزینه ای ارزان تر مانند فدریکو کیه زا برود. 
گویا در این بین یک نفر دیگر هم که در فهرست 
گزینه  های بارسلونا قرار نداشت، خودش را به 
این تیم پیشنهاد داده بود. طبق گزارش نشریه 
اسپورت کاتالونیا، این بازیکن نیمار، ستاره برزیلی 
تیم الهلال بوده که روزهای پایانی دوره ریکاوری 
پس از پارگی رباط صلیبی اش را سپری می کند. او 
از زمان پیوستن اش به الهلال در این تیم بیشتر 
کنون هم تنها  خانه نشین بوده تا در زمین بازی و ا
یک فصل دیگر باقی مانده تا قراردادش به پایان 
برسد. گویا او از اوضاعش در عربستان چندان 
راضی نیست و به همین دلیل هم خودش را به 

بارسلونا پیشنهاد داده است. 

ویژه

خاتون بم، تنها نماینده ایران 
در لیگ قهرمانان زنان آسیا به 
مصاف قهرمان کشور بوتان 
ک  رفت و این تیم را در خا
خودش با نتیجه ۲ بر ۱ از پیش 
برداشت. گلزن های خاتون در 
این دیدار، گل های خود را به دو 
عزیز از دست رفته تقدیم کردند. 

احمد تاج الدینوف قهرمان المپیک 
کشتی آزاد در وزن ۹۷ کیلوگرم در 
کلینیکی در سوئیس تحت عمل 
جراحی قرار گرفت. کشتی گیر آزاد 
داغستانی تبار در اولین مبارزه خود 
در بازی های المپیک پاریس از ناحیه 
کتف آسیب دید ولی در نهایت عنوان 

قهرمانی را به دست آورد. 

مهدی لیموچی این روزها اصلا اوضاع 
روحی مساعدی در سپاهان ندارد، 
اما در تمرینات حضور قدرتمندانه ای 
دارد، سعی می کند بخندد و امیدوار 
است باشگاه طی دو سه روز آینده 
بتواند با رایزنی هایی که انجام می دهد 
کارت بازی اش را برای بازی هفته سوم 

مقابل شمس آذر بگیرد. 

ت
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        اوضاع نامناسب   شادی گل جراحی

گفتوگو

بازیکن سابق نساجی در مورد  بائو  میثم 
شرایط تیم محبوب مازندران در فصل جدید 

رقابت های لیگ برتر صحبت کرد. 
    عملکرد تیم نساجی در دو بازی گذشته 

را چگونه ارزیابی می کنید؟
 زود است که بخواهیم نساجی را قضاوت 
گران خود در  کنیم. در هفته اول مقابل تماشا
قائمشهر مغلوب فولاد شد و در هفته دوم هم 
که در لحظات پایانی بازی را به  شانس آورد 
تساوی کشاند و از شکست دیگری رهایی پیدا 
کرد. نساجی شروع خوبی نداشته ولی باید دید 

در آینده چه کار خواهد کرد. 
   شنیده شده مالک نساجی به خاطر 

مشکلات مالی قصد تیمداری نداشت!
تیمی  ندارد.  مالی  مشکل  حدادیان  رضا 
که مشکل مالی دارد در فصل نقل و انتقالات 
بازیکنان زیادی را جذب نمی کند. هر سال 
تیم  اما  می شوند،  جذب  زیادی  مهره های 
که سابقه  خوب نتیجه نمی گیرد. بازیکنانی 
و  سپاهان  استقلال،  پرسپولیس،  در  بازی 
کتور را دارند جذب می شوند، اما ضعف در  ترا
مدیریت نمی گذارد تا خوب نتیجه بگیرد. با 
وجود این همه تماشاچی و قدمتی که دارد در 
کسب نتیجه موفق نیست. مدیریت باشگاهی 
سرمربی  انتخاب  در  نیست،  خوب  نساجی 
دقت نمی شود و بازیکنانی که در پست های 
مختلف جذب می شوند نیاز های تیم را به طور 
کامل رفع نمی کنند. تیمی که خوب مدیریت 
شود و حواشی را دور کند خیلی جلوتر از دیگر 

تیم هاست. ضمن اینکه نساجی ستاره ندارد. 
کت الهامی در نشست های خبری      سا
قبل و بعد از بازی غایب است و مصطفی 

صداقت دستیار وی حضور پیدا می کند!
این  ولی  دهند  جواب  خودشان  باید   
که  است  خبرنگارانی  خواندن  بی ارزش  کار 
می خواهند از سرمربی تیم سوال کنند. بیشتر 
جا های دنیا سرمربی در نشست خبری حاضر 
می شود مگر اینکه اتفاقی عجیب بیفتد که کمک 
سرمربی به جای او حضور پیدا کند. اصحاب 
رسانه باید سفت و سخت با این موضوع برخورد 

کنند. 
   در مورد تیم های مدعی لیگ برتر چه 

نظری دارید؟
تیم های  درباره  است  سخت  خیلی  الان 
مدعی صحبت کنیم و باید ۷ هفته بگذرد تا 
چهره واقعی مدعیان شناسایی شوند. عیار 
تیم ها را نمی توان پس از هفته دوم تشخیص 
داد. البته تیم های بزرگی که شروع خوبی دارند 
اصولاً در ادامه فصل کم نمی آورند و چه بسا تیم 
بزرگی که شروع خوبی داشته باشد، برای ماندن 
در بالای جدول انگیزه بیشتری نسبت به سایر 

مدعیان خواهد داشت. 

بائو:
نساجی مشکل مالی 

ندارد! 

انتقاد اونیل از عملکرد بسکتبال  
آمریکا در المپیک 

ایسنا: سطوره بسکتبال جهان و NBA از 
عملکرد تیم ملی آمریکا در المپیک پاریس انتقاد 
کرد. شکیل اونیل که به موفقیت های زیادی 
در لیگ NBA و تیم ملی آمریکا دست یافته 
است، با وجود قهرمانی یانکی ها در المپیک 
گردان استیو کِر انتقاد کرد.  2۰2۴ از عملکرد شا
از  یکی  جهآنکه  و  آمریکا  بسکتبال  اسطوره 
خوش اخلاق ترین بازیکنان تاریخ NBA و آمریکا 
گردان استیو  به شمار می رود، درباره عملکرد شا
کر در المپیک پاریس گفت: متاسفانه برخلاف 
عملکرد  نتوانست  آمریکا  تیم ملی  انتظارات 
و قهرمانی قاطعی را در المپیک اخیر به ثبت 
برساند. این قهرمانی ارزشمند است اما باید 
خیلی بهتر از این ها عمل می کردیم. ما تا نزدیکی 
باخت در المپیک پیش رفتیم و این خوب نبود. 
ما چهار بازی اول را با میانگین 2۵ امتیاز اختلاف 
بردیم، اما در نیمه نهایی و فینال بازی های 

المپیک ضعف و ناهماهنگی نشان دادیم. 

منهایفوتبال

دیدگـاه

کوتاه
تسنیم: باشگاه فولاد در نامه ای به سازمان لیگ اعلام کرد 
که حاضر نیست ورزشگاه اختصاصی خود )شهدای فولاد( را 
در اختیار استقلال خوزستان قرار دهد. در بخشی از این نامه 
آمده است: »چطور باشگاه استقلال خوزستآنکه فصل گذشته 
هزینه های زیادی برای آماده سازی ورزشگاه غدیر داشته، طی 
این دوماهه از پس رفع نواقص و تعویض ۴ تا لامپ سوخته برنیامده 
که مسابقاتش به زمین دیگران منتقل نشود؟ چرا وقتی تیم هایی 
ک و  مانند استقلال و پرسپولیس برای برگزاری بازی هایشان به ارا
قزوین می روند استقلال خوزستان حاضر نیست به آبادان یا خرم 
گران  آباد برود؟ از طرفی وقتی استقلال خوزستان می داند که تماشا
در این مسابقه بیشتر تیم حریف را تشویق می کنند چه اصراری 
دارد که در ورزشگاه بزرگ با این تیم بازی کند که جو هم به نفع او 
نباشد؟ از طرفی با توجه به  تجربه تلخ دیدار فینال جام حذفی بین 
تیم های داماش گیلان و پرسپولیس که موجب تحمیل خسارت 1. 
۵ میلیاردی در آن زمان )12/۰۳/1۳98( به ورزشگاه شد و احتمال 
تکرار این اتفاقات ما را بر آن داشته که ورزشگاه مان را فقط برای 

هواداران خودمان نگه داریم.«

بیــنالمــلل
   سرمربی منچسترسیتی از شیوه بازی گلزن نروژی تیمش 
تمجید و ابراز امیدواری کرد هالند از فصل قبلش نیز بهتر شود. 
ارلینگ هالند در دو بازی نخست همشهری ها در لیگ برتر توانسته 
است چهار گل به ثمر برساند و این فصل از رقابت ها را طوفانی 
شروع کرده است. پپ گواردیولا با تمجید از گلزن اول تیمش گفت: 
احساس می کنم هالند تیزتر شده است. او پس از تمرین در زمین 
می ماند و بیشتر از بقیه تمرین می کند. او فصل گذشته کامل نبود. 
با توانمندی هایی که دارد باید کامل تر باشد. البته هالند فصل 
گذشته بد نبود و در حال بهترشدن است. او افزود: وقتی هالند زیاد 
می دود و مثل هیولا فشار می آورد، دوست دارم. او خیلی به گلزنی 
تیم خیلی کمک می کند. ما به این دست بازیکنان از بالا پرس 
گر گل نزند هم  کنند، بسیار نیاز داریم. حتی با این شیوه بازی ا

اشکالی ندارد چون در خدمت تیم است. 
ارلینگ هالند، مهاجم 2۴ساله نروژی، 
تنها شش هت تریک تا شکستن رکورد 
بیش ترین هت تریک تاریخ لیگ برتر 

انگلیس فاصله دارد. او در ۶8 بازی 
به رکورد هفت هت تریک رسیده 

و ۶۷ گل نیز در لیگ برتر به 
ستاره  است.  رسانده  ثمر 

نروژی یورو 2۰2۴ را به دلیل 
کامی تیم ملی کشورش  نا

در صعود به این رویداد 
در آلمان از دست داد و 
نسبت به بازیکنان دیگر 
بیشتری  استراحت 

داشته است. 

دنیامالی:قولمیدهمورزشایرانرامتحولکنم
احمد دنیامالی وزیر ورزش و جوانان قول 
داد در ورزش ایران تحول ایجاد کند و ورزش 

ایران را به جایگاه شایسته خود برساند. 

   روز کشتی 
از  تجلیل  مراسم  در  دنیامالی  احمد 
مدال آوران کشتی ایران در المپیک پاریس 
گفت: اولین جلسه رسمی است که حضور 
پیدا کرده ام. امروز روز کشتی و تولد جهان 
پهلوان تختی است. من خودم کشتی را از 
، طالقانی و... شناختم.  طریق موحد، برزگر
جای طالقانی خالی است. من با او و امثال 
صفایی فراهانی و دادکان رئیس فدراسیون 
گردی می کردم. من 1۵ سال  بودیم و شا
جهانی  فدراسیون  ریسسه  هیات  عضو 
بودم و می دانم چنین مجموعه ای از نظر 
فدراسیون جهانی یعنی چه. کشتی برای 
ما مثل قایقرانی در مجارستان یا کاراته در 
ژاپن است. قطعا کشتی ما در المپیک آمریکا 
گر  که آن ها مدعی هستند و از مزیت تماشا

بهره مند هستند افتخارآفرینی می کند. کوبا 
کنار آمریکاست و میزبان دوم است.  هم 
آن چه برای من مهم است این است این 
مجموعه الگویی برای سایر فدراسیون ها 
باشد. سابقه رفاقت من با علی دبیر طولانی 
است. یک چیز او را خوشم می آید و اینکه او 
خیلی صراحت لهجه دارد. او برخی جاها 
بعضی ها را می رنجاند اما بعدا آن آدم ها 

می فهمند حرف او درست بوده است. 

   روحیه 
او افزود: در شورای شهر یک نفر گفت 
من به این نتیجه رسیدم دبیر و دنیا مالی 
گر بخواهند طرحی مصوب شود می شود  ا
گر نخواهند نمی شود. او وقتی کاری را  و ا
شروع می کند می خواهد اول باشد. این 
گر  روحیه را باید در ورزش تعمیم دهیم. ا
این مجموعه را نگاه کنیم می بینیم از هر 
نظر تکمیل است. ما باید از نرم افزار و هوش 
مصنوعی در ورزش استفاده کنیم. کشتی 

هم باید پیش تاز باشد و نسخه برای دنیا 
بنویسد. خیلی خوشحالم این جا هستم. 
صحبت  برنامه ها  درباره  آینده  در  قطعا 
خوشم  روتین  کار  از  اصلا  من  می کنیم. 
نمی آید. من در دو یا ۳ دولت پیشنهاد 
برای  هم  این بار  نپذیرفتم  اما  داشتم 
که نتوانستم  پذیرفتن حرف عزیزی بود 
نپذیرم. باید تغییر نسل بدهیم و جای ما 
برای انتقال تجربه به مدیران جوان مثل 
علیرضا دبیر که در کشور زیاد هستند باشد. 
من برای تحول آمدم. عاشق تحول و رقابت 
کشورم اول باشد.  هستم و دوست دارم 
گر خدا عمری بدهد  این قول را می دهم ا
در المپیک لس آنجلس با استفاده از همه 
ظرفیت ها باید در تاریخ المپیک ها در همه 
رشته ها بدرخشیم. ما روز سیزدهم بود که 
مدال نگرفته بودیم و همه منتظر کشتی 
و تکواندو بودیم این یعنی آسیب پذیری و 
اصلا خوب نیست. باید رشته های دیگر را 

وارد مدال آوری المپیک کنیم. 

   حقوق 
وزیر ورزش افزود: ما بابت حقوق ناچیز 
پیشکوتان  شرمنده  قهرمانان  صندوق 
حقوق  می کنم  را  سعی ام  تمام  هستیم. 
متناسب با پیشکسوتان به آنها بدهیم. این 
حقوق اصلا در شان آن ها نیست و هر چه 
به آن ها بدهیم کم است. ما را بی نیاز از تذکر 
ندانید. سعی می کنم خیلی بیش تر بشنوم 
تا اینکه حرف بزنم. این قول را می دهم تحول 
جدی در ورزش ایران ایجاد کنم. مطمئن 
باشید فضای بین المللی را متاثر می کنیم. علی 
دبیر آرزوهای بلندی دارد و امیدوارم شاهد 
برآورده شدن آرزوهای او در المپیک بعدی 
باشیم. واقعا اهالی ورزش باید قدر همدیگر 
را بدانند. الان در خیلی از فدراسیون ها از نظر 
فنی خیلی آدم داریم. من با عباس جدیدی 
که اینجاست نیز خاطرات زیادی دارم و از او 
خیلی چیزها را یاد گرفتم. توفیقی برای من 
بود که با ورزشی ها در شورا کار کردم. امیدوارم 
روزهای خوبی را برای ورزش ایران رقم بزنیم. 

باشگاه  پیشکسوت  چرخابی  حسین 
سپاهان بر این اعتقاد است که تیم تحت 
بازی  دو  در  پیروزی  با  مورایس  هدایت 
ابتدایی لیگ برتر شخصیت قهرمانی به خود 
گرفته است. حسین چرخابی در گفت وگو 
با تسنیم، در مورد پیروزی سپاهان مقابل 
خیبر خرم آباد در هفته دوم لیگ برتر اظهار 
خرم آباد  تختی  ورزشگاه  در  من  داشت: 
بازی و جو آنجا را تجربه کردم. با وجود اینکه 
گران خیلی زیاد نیست، اما  ظرفیت تماشا
که  از دقیقه یک تا پایان بازی با حمایتی 
از تیم محبوب شان انجام می دهند، جو 
ایجاد  برای تیم رقیب  کی  بسیار وحشتنا
می کنند و این موضوع کار را برای بازیکنان 

مهمان سخت می کند. »به جز دو یا سه 
ورزشگاه، کیفیت زمین ها در ایران خیلی 
پایین است.« وی با بیان این جمله افزود: 
بازی  داشت  تمایل  هم  خیبر  نظرم  به 
خودش را روی زمین ارائه کند، اما کیفیت 
زمین مسابقه اجازه این کار را حتی به تیم 
میزبان نمی داد. بنابراین سپاهان به عنوان 
این  در  کمی  که  بود  تیم مهمان طبیعی 
زمین با چالش مواجه شود. شاید بر اساس 
همین موضوع بود که مورایس پست برخی 
بازیکنان را در زمین مسابقه تغییر داد تا 
از لحاظ فنی مطابق با شرایط مسابقه به 
خواسته خود برسد. هنانوف و دابو به جز 
که  پست هایی  همه  در  دروازه بان  پست 

مدنظر مربی بوده است به میدان رفتند! 
پیشکسوت باشگاه سپاهان درباره نقاط 
ضعف طلایی پوشان تصریح کرد: به نظرم 
هر دو تیم سپاهان و خیبر خرم آباد دارای 
نخست  بودند.  مشترک  ضعف  نقطه  دو 
اینکه هر دو تیم در شروع مجدد بازی دچار 
مشکل بودند و علاوه بر این وقتی در شروع 
می دادند،  دست  از  را  توپ  بازی  مجدد 
عملکرد خوبی نداشتند. وی راجع به قرعه 
گردان  سپاهان و تأثیر آن روی عملکرد شا
مورایس گفت: ما در فوتبال چیزی به نام 
شانس نداریم، اما قرعه کشی می تواند کاری 
انجام بدهد که مثلاً در شروع، دیدارهای 
سخت  یا آسان تری پیش رو داشته باشید. 

شانس  شما  به  می تواند  قرعه  بنابراین 
ببخشد. با توجه به اینکه سپاهان نتوانست 
در ابتدای فصل مقابل شباب الاهلی برنده 
با چادرملو و خیبر به نوعی  شود، تقابل 
شانس طلایی پوشان بود تا به انسجام و 
آرامش بیشتری برسند و در ادامه کار عملکرد 
بهتری نشان بدهند. این موضوع را با قرعه 
کتور مقایسه کنید.  استقلال، پرسپولیس و ترا
استقلال به مصاف تیم ملوانی رفت که واقعاً 
کتور - پرسپولیس  زیبا بازی کرد و دیدار ترا
هم که وضعیتش کاملاً مشخص است. این 
دیدارها باعث امتیاز از دست دادن مدعیان 
قهرمانی شد. سپاهان بعد از دو هفته اخیر 
شخصیت برد و قهرمانی به خود گرفته است. 

مربع قهرمانی لیگ تشکیل شد 

 در هفته های نخستین لیگ، مربع قهرمانی تشکیل شده و 
هر چه جلوتر برویم مسابقات جذاب تر می شود. پرسپولیس که 
مدافع عنوان قهرمانی است پس از جدایی چند بازیکن اصلی خود 
نفرات حرفه ای و خوبی جذب کرده، البته این تیم در بخش دفاعی 
دچار ایراد است و به مرور زمان این مسئله رفع می شود. البته 
گل هایی که در دو بازی اول وارد دروازه پرسپولیس شده، ۴ امتیاز 
را از این تیم گرفته است. البته الکسیس گندوز درون دروازه این 
تیم بسیار خوب ظاهر شده و جانشین شایسته ای برای علیرضا 
بیرانوند است. همچنین ایوب العملود هم مهره ای کارآمد و فرصت 
طلب بوده است. پرسپولیس با آمدن یاسین سلمانی شرایط 
بهتری پیدا کرده، مرتضی پورعلی گنجی دوباره به شرایط خوب 
خود بازگشته، جذب میلاد محمدی اتفاق بسیار خوبی است، 
گر علی قلی زاده هم جذب شود شرایط عالی می شود. از اینجا  ا
به بعد هنر گاریدو است که بتواند با این تیم نتایج خوبی بگیرد. 
او مهره های خوبی در اختیار دارد و با اتکا به حمایت هواداران 
می تواند پرسپولیس را در کورس قهرمانی نگه دارد. دیگر تیم 
مدعی سپاهان است که موفق شده در دو هفته اول برنده باشد و 
صدر جدول را در اختیار بگیرد. تنها تیمی بوده که امتیازی از دست 
نداده و می تواند با بازی گرفتن از مهره های جوانی که در اختیار 
دارد، موفق به ثبت اتفاقات بزرگی شود. ژوزه مورایس به درستی 
به جوانانی بازی می دهد که انگیزه بسیار زیادی دارند و تیمش را 
کتور بهترین نفرات لیگ  به سمت قهرمانی می برد. از آن طرف ترا
گان اسکوچیچ که شناخت  را در اختیار دارد و با سرمربیگری درا
کتور مقابل  خوبی از فوتبال ایران دارد، تیم آماده ای شده است. ترا
پرسپولیس خیلی خوب بازی کرد و درخشش گندوز باعث شد تا 
کتور برنده نشود. بازی بسیار خوب این دروازه بان یک امتیاز  ترا
کتور  بسیار حساس را برای پرسپولیس به ارمغان آورد. بازی با ترا
در تبریز خیلی سخت بود و پرسپولیس برای تکرار قهرمانی حریفی 
بسیار جدی دارد. استقلال در دیدار با ملوان نتوانست برنده شود 
و ضعف برخی بازیکنان مثل سیلوا در توقف استقلال تأثیرگذار بود. 
گر دقت می کرد می توانست  البته ملوان بسیار روز خوبی داشت و ا
تیم برنده بازی شود. استقلال با مهره های با تجربه ای همانند 
رامین رضاییآنکه دارد و همچنین خرید های خارجی خوبی که 
داشته، در بازی های بعدی نمایش بهتری خواهد داشت. آمدن 
VAR باعث کم شدن فساد در فوتبال ایران است. اشتباهات 
غیرعمدی داوران باعث شد تا خیلی ها تیم ها سود و خیلی تیم ها 
ضرر کنند. دلیل آن فسادی بود که در فوتبال ما وجود داشت. 
VAR دستاورد بسیار خوبی برای فوتبال ما داشته و تنش را از 
روی داوران، مربیان و بازیکنان برداشته است. کیفیت بازی ها در 
مقایسه با سال های قبل خیلی بهتر بود. درست است ضعف هایی 
هم داشته ولی محاسن بیشتری دارد. ما باید به سمت حرفه ای 
گر  شدن برویم و با کمک VAR فوتبال را حرفه ای دنبال کنیم. ا
تمامی بازی ها با VAR برگزار شود، کیفیت لیگ هم بالاتر می رود 
و با رفع اشکالات آن، در میادین بین المللی هم شرایط بهتری 
خواهیم داشت. تیم های ما هم شناخت بیشتری از آن پیدا 

می کنند و در مسابقات کیفیت بهتری از خود نشان می دهند. 

محمودکلهر
کارشناسفوتبال

چرخابی: سپاهان شخصیت قهرمانی به خود گرفت 


